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PROTOKÓŁ NR XXXI/17 SESJI RADY GMINY REŃSKA WIEŚ  

W DNIU 7 CZERWCA 2017 ROKU 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 

4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 

5. Funkcjonowanie Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy Reńska Wieś. 

6. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania bu-

dżetu Gminy za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialne-

go- podjęcie uchwały. 

7. Przedstawienie opinii; 

a) Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

- o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 r. Gminy Reńska Wieś, 

- o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2016 rok 

b) Komisji Rewizyjnej: 

- w sprawie sprawozdania finansowego za rok 2016 Gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie wykonania budżetu gminy za rok 2016, 

- Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2016 rok- podjęcie uchwały. 

8. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 3 Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi gminnej, 

- w sprawie zmiany uchwały własnej nr XXIX/168/17 z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą- Prawo oświatowe, 

- o zmianie uchwały „w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Reńska Wieś” położonego w sołectwie 

Długomiłowice. 

9. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

10. Zapytania i interpelacje. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Obecnych 13 radnych ze statutowego składu 15 radnych. Nieobecnych 2 radnych: M. Damboń, J. 

Tomanek. 

Ad. 1 Otwarcia i stwierdzenia prawomocności obrad XXXI sesji Rady Gminy Reńska Wieś 

dokonał Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel, który powitał wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o wnioski o zmianę 

porządku obrad. 

Wójt- M. Wojciechowski wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad pkt. Głosowanie nad 

projektami uchwał, uchwały o zmianie uchwały „w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Reńska Wieś” położonego w 

sołectwie Długomiłowice. Uchwała w tej sprawie była podejmowana, według organu nadzoru 

załącznik do uchwały jest mało czytelny i mieliśmy go skorygować. W ciągu miesiąca sesja się nie 
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odbyła, a Wojewoda Opolski zobligowany miesięcznym terminem tą uchwałę uchylił. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie w sprawie zmiany 

porządku obrad. Do głosowania przystąpiło 13 obecnych radnych. W głosowaniu radni 

jednogłośnie opowiedzieli się „za” zmianą porządku obrad (13 głosów „za”). 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel wyjaśnił, iż sesja zgodnie ze zwyczajem 

miała odbyć się w ostatnią środę miesiąca, ale w związku z tym, że jest to sesja absolutoryjna 

zawiadomienia o obradach należało dostarczyć na 2 tygodnie przed obradami, dlatego sesja odbywa 

się tydzień później. 

Ad. 2 Wójt- M. Wojciechowski przedstawił sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś za 

okres od 27 kwietnia do 7 czerwca 2017r. stanowiące załącznik do protokołu.  

Ponadto Wójt- M. Wojciechowski poinformował, iż: 

- Na stronie internetowej gmin, które mają zakupioną prezentację są wyświetlane informacje z 

wydarzeń na ternie gminy. Dokonywane są internetowe prezentacje. Koszt oferty jest 

porównywalny z umową z Radiem Park, czy z Gazetą Lokalną. Wójt, nie jest przekonany o takim 

sposobie informowania mieszkańców. Sprawdzi, jak to funkcjonuje w gminach, które zdecydowały 

się na tę formę prezentacji informacji, jaka jest ilość odsłon. 

- Przed wykonaniem nawierzchni na ul. Parkowej zamierza się wymienić sieć wodociągową. Chce 

aby wykonał to ZUK Baborów w ramach środków, które miał odpracować za wykupione akcje. 

- Z przykrością stwierdził, iż na zawodach lekkoatletycznych zaangażowanie, udział mieszkańców 

gminy był znikomy. Raptem 5 osób dorosłych wzięło udział w tych zawodach. Pogoda była trudna. 

Nie spodziewał się tak znikomej ilość uczestników. Turniej sołecki w formie konkurencji 

rekreacyjnych, a nie czysto sportowych ma większe zainteresowanie. 

- Zakład Usług Komunalnych Baborów złożył wniosek o taryfę na dostarczanie wody i odbiór 

ścieków. Nie zakłada się podwyżki proponuje, aby uchwały w tej sprawie nie podejmować 

pozostawić po 75 dniach ceny wchodzą z mocy ustawy. 

- Jeden z działaczy ekologicznych z Kędzierzyna-Koźla zrobił inwentaryzację na terenie gminy, 

głównie dębów, tam gdzie wykrył pachnicę dębowa tam wnioskował o ustalenie tego drzewa przez 

Radę Gminy jako pomnika przyrody. Wskazanych drzew na terenie gminy było kilkadziesiąt. Pan 

Wojtaszek zrobił szczegółową weryfikację, po której okazało się, że cześć drzew nie jest na terenie 

naszej gminy, część jest na działkach innych osób niż gmina. Zgodnie z ustawą zwrócono się do 

właścicieli działek, czy wyrażają zgodę żeby objąć ochroną drzewo jak pomnik przyrody, 

zdecydowana większość odpowiedziała negatywnie na to zapytanie. Wyszła zmiana ustawy o 

ochronie przyrody, w której jest napisane, że minister w drodze rozporządzenia w ciągu 6 miesięcy 

wyda warunki jakim powinny odpowiadać drzewa, które mogłyby być uznawane jako pomniki 

przyrody. W związku z tym odpisano wnioskodawcy, że do czasu wydania tego rozporządzenia, 
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gdzie będą podane warunki  zawieszam całe postępowanie w tej sprawie. Potem się okaże, które 

drzewa mogą być uznane jako pomniki. Rada Gminy uchwałą te pomniki zatwierdza. Będzie 

zapytanie do Rady Gminy, czy te drzewa, które rosną na gruncie gminnym chce uznać jako pomniki 

przyrody. 

- Zwrócił się do gminy przedstawiciel Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

Projektując drogę nr 45 z wielu działek zabierają, poszerzają pasy drogi, zabierając pod drogę i 

ścieżkę rowerową grunty prywatne i część gminnych. Zwrócili się z zapytaniem, sugestią, czy 

gmina nie zrezygnowałaby z odszkodowań. Wszystkich gruntów, które GDDKiA chce zabrać pod 

inwestycję jest 30 parę arów. Odszkodowanie nie byłoby tutaj duże, są to z reguły grunty rolne, w 

dużej części również drogi. Odpowie, iż rezygnuje z odszkodowania, tym bardziej że jest kilka 

spraw do załatwienia z GDDKiA. GDDKiA przebudowując drogi buduje kanalizacje deszczowe i 

chce wszystkich właścicieli, którzy są włączeni do tej kanalizacji z wodami deszczowymi, odciąć 

od kanalizacji burzowej, i ma takie prawo. Wójt będzie się starć żeby ci, którzy są podłączeni do 

deszczówki do drogi krajowej pozostali dalej, a my możemy zrezygnować z odszkodowań. 

- Na terenie gminy jest uchwalony miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego pod budowę 

wiatraków. Plan ustala wysokość wiatraków do około 180 metrów, jest dość duża ta wysokość. 

Zgodnie z nową ustawą, która mówi, że w odległości 10-krotnej odległości od wysokości są 

różnego rodzaju ograniczenia budowlane. Wójt uważa, iż można zrobić zmianę planu tylko w tym 

zakresie. Zmianę polegająca na zmianie zapisu, że ogranicza się wysokość wiatraków do 

wysokości, taka jaka będzie wystarczająca, żeby nie wchodziła w miejscowości., żeby nie 

blokowało budownictwa w tych miejscowościach. Niech ten plan tak zostanie. Została zrobiona 

ogromna praca. Zostały wyznaczone tereny, mamy decyzję ministra. Gdyby za kilka, czy 

kilkanaście lat odmieniłoby się i ktoś chciałby budować wiatraki to ma gotowe papiery, tylko 

zmienić zapis co do wysokości. Jeśli nie będzie innych głosów to taką propozycję przedstawi. W 

ślad za tym Rada Gmina musi podjąć uchwałę o zmianie planu w tym zakresie. 

- W Komornie dokonaliśmy ustalenia ceny, która może być ceną wyjściową do negocjacji. Ta cena 

wynosi  948.000 zł. Poniżej nie można zejść. Wójt planuje ogłoszenie negocjacji z taką ceną 

wyjściową. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 27 kwietnia 

do 7 czerwca 2017r.. 

9 maja– udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej dot. Przygotowania wniosku o absolutorium dla 

Wójta 

17 maja- udział w posiedzeniu Komisji Społeczno- Oświatowej, m.in. z wizytacją OSP w Reńskiej 

Wsi 

29 maja- Przewodniczący reprezentował Radę Gminy na spotkaniu samorządowców w Urzędzie 
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Gminy 

30 maja- udział w Mistrzostwach gminy w lekkoatletyce, 

Wpłynęły następujące pisma: 

5 maja- pismo RIO dot. pozytywnej opinii Sprawozdania Wójta Gminy Reńska Wieś za wykonanie 

budżetu 2016 roku 

15 maja- Prezes Rady Ministrów w piśmie informuje, że szukają lokali dla rodaków z Kazachstanu 

25 maja- Opolski Urząd Wojewódzki, Wydział Infrastruktury i Nieruchomości uchyla uchwałę, 

którą dzisiaj wprowadzamy ponownie pod głosowanie 

30 maja- Kancelaria Prezesa Rady Ministrów informuję, iż uchwałę Rady Gminy Reńska Wieś z 

dn. 26 kwietnia dot. sprzeciwu wobec propozycji zmian w ustawie samorządowej wyborów na 

wójtów, przesyła do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

31 maja- pozytywna opinia RIO dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

2 czerwca- Urząd Wojewódzki Wydział Polityki Społecznej i Zdrowia, przesłał do rozpatrzenia 

skargę na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Reńskiej Wsi. Sprawa 

dotyczy alimentów. Dokumenty związane ze skargą przekażę Komisji Rewizyjnej, żeby się z tym 

zapoznała i przygotowała stosowną odpowiedź na ten temat. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał, kolejno głos przewodniczącym Komisji 

Stałych Rady Gminy Reńska Wieś w celu przedstawienia informacji z działalności Komisji w 

okresie od 27 kwietnia do 7 czerwca 2017r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- I. Mainka poinformowała, iż posiedzenie Komisji Rewi-

zyjnej odbyło się 9 maja, tematami posiedzenia było: 

- analiza sprawozdań finansowych za 2016 rok, 

- rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Reńska Wieś za 2016 r.,  

- wydanie opinii w sprawie sprawozdania finansowego za rok 2016 Gminy Reńska Wieś, w sprawie 

wykonania budżetu Gminy Reńska Wieś za rok 2016, 

- opracowanie wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Reńska Wieś. 

Więcej na ten temat w dalszej części porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Społeczno- Oświatowej- J. Greinert poinformował, iż posiedzenie 

Komisji odbyło się 17 maja. Poruszane były tematy ochron przeciwpożarowa, stan ochrony 

przeciwpożarowej w Gminie Reńska Wieś. Część posiedzenia była wyjazdowa do jednostek OSP 

Pokrzywnica i Reńska Wieś. Więcej będzie powiedziane, w temacie, jak będzie Prezes Zarządu 

Gminnego, Komendant Gminny, Sekretarz Zarządu. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej- K. Olszowka poinformował, że posiedzenie 

Komisji odbyło się 30 maja. Głównym tematem było podsumowanie wydatków poniesionych na 

stadion w Reńskiej Wsi oraz przedstawienie szczegółowego wykorzystania obiektu. Informację 
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przedstawił Mateusz Flegel, który jest animatorem na tym obiekcie. Całkowita wartość inwestycji 

opiewa na około 4.500.000 zł, z dofinansowaniem zewnętrznym wynoszącym ponad 1.500.000 zł, 

na co składało się m.in. budowa boiska „Orlik”, boiska wielofunkcyjnego, szatni, trybun, bieżni 

lekkoatletycznej, parkingów, ogrodzenia, oświetlenia, kanalizacji i monitoringu. Etat animatora w 

połowie opłacany jest przez gminą, a w połowie przez Wojewódzki Fundusz Kultury Fizycznej. W 

sezonie zatrudniony jest gospodarz na pół etatu. Raz w roku stadion przechodzi przegląd techniczny 

gwarancyjny, głównie sztuczna nawierzchnia boisk i bieżni. Koszt przeglądu to ok. 4.000 zł. Z 

obiektu korzysta m.in. 6 drużyn Śląska Reńska Wieś, jak również inne drużyny z terenu gminy, 

sekcja lekkoatletyczna. Odbyły się zawody sportowe, m.in. Mała Piłkarska Kadra Czeka, 10-cio 

lecie Wojewódzkiego Zrzeszenia LZS, Wojewódzkie zawody sportowo- pożarnicze, turniej sołecki, 

festyny, np. święto Herbowe, Dożynki. Według statystyki z obiektu korzystało rocznie 12.500, nie 

są tu brane pod uwagę imprezy masowe, czy mecze Śląsk Reńska Wieś. W sprawach bieżących pan 

Wójt, omówił, m.in. zasadność zamiaru przystąpienia do sporządzenia zmiany studium dla Gminy 

ze względu na udokumentowane złoże Dębowa III, i poszerzenie zapisy odnoszącego się do 

odnawialnych źródeł energii, inne niż elektrownie wiatrowe, np. farm fotowoltaicznych i obniżenia 

maksymalnej wysokości siłowni wiatrowych. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Radny- J. Domin stwierdził, że nie powinno się brać pod uwagę, tylko obniżenia wysokości 

wiatraków, ale również lokalizację. Były lokalizowane takie, w odległości 550 metrów od 

budynków. Jeżeli ma być zachowana 10-krotna wysokość, a wysokość się zmieniła bo była 

wysokość masztu, a teraz jest wysokość do góry skrzydła to one musiałyby mieć 50m. To jest bez 

sensu. Z tych 30 kilku powinniśmy wyłączyć pewne wiatraki z lokalizacji. 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że nie ma takiej potrzeby z tego względu, że obniżone 

będą tak, żeby 10-krotna wysokość, nie zagrażała terenom zamieszkałym. W oparciu o tę ustawę, 

która jest w tej chwili i tak nie wybuduje się tych wiatraków, a jaka będzie ewentualnie inna ustawa, 

która pozwoli na budowę, czy gmina będzie chciała budować to dziś trudno przesądzać. Zmian 

lokalizacji to jest ogromna procedura, z włączeniami, z ministerstwem, i na tym etapie nie jest 

potrzebna. Prawo które istniało do momentu wejścia w życie tej ustawy, pozwalało budować 

wiatraki w takiej odległości, w której właściwie jedynym kryterium, które wyznaczało odległość to 

był hałas. Innych przepisów nie było. 

Radny- J. Domin stwierdził, że było kryterium: hałas i cień. Hamowanie światła słonecznego 

również było kryterium. 

Wójt- M. Wojciechowski stwierdził, że kryterium był tylko hałas. Jakie będą kiedyś wymogi 

trudno powiedzieć. Proponuje, żeby jak najmniejszym kosztem i wysiłkiem spowodować żeby  

plan, który jest w tej chwili dla wiatraków nie zagrażał rozwojowi budownictwa w 
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miejscowościach. Jak się okaże, że 500m nie można budować to można zmieniając plan, podnieść 

wysokość tylko tam gdzie można budować, a pozostałe pozostawić. 

Radny- J. Domin nie zgodził się ze stwierdzeniem Wójta i stwierdził, że jeżeli jest podane ile ma 

się ich ustawić, tyle jest zlokalizowanych to trzeba będzie zmienić plan. Nie można wyłączyć z tego 

planu 5, a 10 zrobić. 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że ich nie wyłącz, tylko dla tych 5 ustali, że będzie 50m, 

pozostanie to bez zmian, a dla tamtych może być 200m. 

Radny- J. Domin stwierdził, iż jest to manipulacja, bo nie może być  różnej wysokości. Wysokość 

powinna być ustalona jedna. 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że nie ma takiego przepisu, który by wymuszał, że na 

terenie gmin muszą być wszystkie wiatraki jednej wysokości. 

Radny- J. Domin stwierdził, że były prowadzone badania, które określały wysokość wiatraków, że 

mniej nie może być bo było to nieefektywne.  

Wójt- M. Wojciechowski stwierdził, że dla tej technologii. Wiadomo, że jest postęp. Wiatraki są 

inne, być może za 5 lat będzie postęp. 

Radny- J. Domin zadał pytanie, po co teraz wydawać pieniądze? 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że dzisiaj zapis jest taki, że do odległości równej 10-

krotnej wysokości nie można budować. Obniżając wysokość wiatraków uwalniamy się od tego 

zagrożenia, a wszystko pozostaje bez zmian. 

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska stwierdziła, iż wiatrakowy plan 

oddziaływał na zabudowę Długomiłowic i Reńskiej Wsi. Lokalizacje posiadają wyłączenie gruntów 

z produkcji rolnej. 

Radny- J. Domin stwierdził, że w planie był określony rodzaj wiatraka, były to wiatraki 

skrzydłowe. 

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska odpowiedziała, że nie ponieważ, rodzaju 

wiatraka nie określa się w MPZP. Rodzaj wiatraka określa ten kto występuje o środowiskową 

decyzję i przeprowadza tę procedurę. 

Wójt- M. Wojciechowski stwierdził, że w treści planu jak mowa o śmigłach można było 

wnioskować, że o takich wiatrakach mowa. 

Radny- J. Domin stwierdził, że zmieniajmy ale razem z zapisem, że inne puszczamy, nie 

śmigłowe. 

Wójt- M. Wojciechowski stwierdził, że nie ma takiego zapisu, że tylko śmigłowe. 

Radny- J. Domin stwierdził, że w treści pojawiają się wiatraki śmigłowe. 

Wójt- M. Wojciechowski stwierdził, że trzeba to sprawdzić. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel w związku z brakiem pytań zamknął dyskusję i przeszedł 



7 

 

do realizacji pkt 5 porządku obrad. 

Ad. 5 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel powitał przybyłych na obrady Prezesa Zarządu 

Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Reńska Wieś- Zygfryda Steuer oraz Sekretarza 

Zarządu Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Reńska Wieś, Inspektor ds. OSP, OC w 

Urzędzie Gminy- Łukasza Steuer. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Prezesowi Zarządu Gminnego OSP Gminy 

Reńska Wieś- Z. Steuer, który omówił w odniesieniu do zagadnień dot. ochrony przeciwpożarowej 

funkcjonowanie jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych. 

Prezes Zarządu Gminnego OSP- Z. Steuer stwierdził, że na terenie Gminy Reńska Wieś 

funkcjonuje 8 jednostek ochotniczych straży pożarnych, dwie z tych jednostek. Mianowicie OSP 

Większyce, OSP Mechnica- Kamionka są jednostkami włączonymi do Krajowego Systemy 

Ratowniczo- gaśniczego. Oprócz tych wszystkich strażaków, którzy w tych jednostkach 

funkcjonują, a jest ich ok. 600, posiadamy 180 strażaków, którzy mogą uczestniczyć w działaniach 

ratowniczych. Są to strażacy w wieku od 18 do 65 lat. Osoby, które posiadają wymagane 

przeszkolenie, badania techniczne oraz są przez Urząd ubezpieczone. Są to ludzie, którzy 

podejmują na co dzień działania ratownicze. Posiadamy dwie kobiece drużyny pożarnicze, 

zrzeszające 19 członkiń. 7 młodzieżowych drużyn pożarniczych, zrzeszonych w 10 sekcjach. Jest to 

103 młodych ludzi, 52 chłopców i 51 dziewcząt. Jeśli chodzi o działania, to już ocenę działań 

podmiotów ratowniczych ochotniczych straży pożarnych pozostawiam państwu. Jeśli państwo mają 

pytań to chętnie się do nich odniesie. 

Sekretarza Zarządu Gminnego OSP, Inspektor ds. OSP, OC w U. G.- Ł. Steuer stwierdził, że 

poza zagadnieniami typowo pożarniczymi i z wiązanym z działalnością OSP jednostki na terenie 

naszej gminy pełnią bardzo ważną funkcję społeczną bo jednoczą ludzi między sobą, ludzie się 

spotykają, w przyszłym tygodniu będą kolejne zawody sportowo- pożarnicze, które doprowadzają 

do tego, że młodzież się jednoczy, małe dzieci zaczynają biegać na boisku. Dzieci przychodzą 

razem z rodzicami i później doprowadza to do tego, że te dzieci mają poczucie odpowiedzialności 

za bezpieczeństwo na terenie całej naszej gminy. W tym miesiącu jedna z jednostek naszej gminy, 

mianowicie OSP Pokrzywnica uczestniczyć będzie i reprezentować będzie m.in. nasza gminę na 

pierwszej olimpiadzie przeciwpożarowej dzieci, która pierwszy raz w Polsce będzie się odbywała. 

Na tę imprezę pojedzie cały autobus z dziećmi i ich opiekunami, pojedzie również orkiestra z 

Pokrzywnicy, która będzie rozsławiać naszą gminę. Olimpiada odbędzie się w Wieruszowie w 

Województwie Łódzkim. To nie są tylko i wyłącznie działania gaśnicze, ale jednostki OSP pełnią 

jeszcze wiele innych funkcji. 

Sołtys Sołectwa Radziejów- R. Pielot zadał pytanie jak się przedstawia sprawa samochodu dla ODP 

Większyce. 
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Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że jest po przetargu i jest złożone zamówienie. Do końca 

mają być samochody. 

Sekretarza Zarządu Gminnego OSP, Inspektor ds. OSP, OC w U. G.- Ł. Steuer dodał, iż do 

końca września fizycznie mają być samochody. Najprawdopodobniej jutro zostanie podpisana 

umowa pomiędzy Zarządem Wojewódzkim, a firmą, która została wyłoniona do wykonania tych 

samochodów. 

Radny- J. Greinert zadał pytanie, na jakim podwoziu będą te samochody? 

Sekretarza Zarządu Gminnego OSP, Inspektor ds. OSP, OC w U. G.- Ł. Steuer odpowiedział, 

iż wykonawcą samochodów jest firma Stolarczyk, samochody najprawdopodobniej będą na 

podwoziu Mana, uterenowione, tak jak było wpisane w specyfikacji. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził 10-ciominutową przerwę w 

obradach sesji. 

Na obrady przybył radny- Marek Damboń. Obecnych 14 radnych ze statutowego składu 15 

radnych. 

Ad. 6 Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel stwierdził, iż na wspólnym 

posiedzeniu komisji w kwietniu był poruszany temat sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego, gdyby ktoś miał pytania to proszę je zadawać. 

Projekt uchwały nr XXXI/177/17 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 

rok 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt w/w uchwały po czym, w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło  14 radnych. W głosowaniu radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego, stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7 Skarbnik Gminy- R. Słociak odczytała Uchwałę nr 97/2017 z dnia 14 kwietnia 2017 r. Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Reńska Wieś za 2016 r., stanowiącą załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- I. Mainka odczytała : 

- uchwałę nr 220/2017 z dn. 26.5.2017 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Opolu dot. wniosku Komisji rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Reńska Wieś, 

stanowiącą załącznik do protokołu, 

- uchwałę nr 1/2017 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Reńska Wieś z dn. 9.05.2017 r. w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Reńska Wieś z wykonania budżetu za rok 

2016, 
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- opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Reńska Wieś o wykonaniu budżetu Gminy Reńska Wieś 

za rok 2016, 

 - opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Reńska Wieś w sprawie sprawozdania finansowego 

Gminy Reńska Wieś za rok 2016. 

Radny- J. Domin stwierdził, że ze sprawozdania Komisji usłyszał, że Komisja pozytywnie 

opiniuje gospodarkę mieniem, stan tego mienia. Według mnie gmina w sposób żałosny prowadzi 

gospodarkę mieniem. To mamy przykład Komorna, dworca kolejowego w Długomiłowicach, 

szkoły w Większycach. Jest to przesadzone żeby pozytywnie zaopiniować gospodarkę mieniem. 

Przez niegospodarność mieniem mnóstwo pieniędzy. Było to pokazane na przykładzie Komorna, 

wycena wynos tyle, ze względu na to, że stan obiektów jest fatalny obniżyliśmy wartość o 40%, to 

są stracone pieniądze. Jak wygląda dworzec w Długomiłowicach, to się wszystko wali. To jest 

mienie, do którego przyjdzie włożyć wielkie pieniądze, gdyby zabezpieczono małymi nie byłoby 

takich strat. Teraz trzeba będzie włożyć wielkie pieniądze, żeby doprowadzić to do stanu 

użytkowania. 

Projekt uchwały nr XXXI/177/17 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Reńska 

Wieś za 2016 rok 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt w/w uchwały po czym, w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”), wstrzymał się od głosu 1 radny- J. 

Domin. 

Ad. 8 Projekt uchwały nr XXXI/178/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 3 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt w/w uchwały po czym, w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów „za”), od głosu wstrzymało się 2 radnych- M. 

Damboń, J. Domin. 

Projekt uchwały nr XXXI/179/17 w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi gminnej 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- J. Majnusz odczytał projekt w/w uchwały po czym otworzył 

dyskusję. 

Radny- J. Domin stwierdził, iż uważa, że nie powinno się pozbawiać tej drogi kategorii drogi 

gminnej. To, że ten teren nie znalazł się w studium pod zagospodarowanie, według radnego jest dla 

gminy idealnym teren pod zagospodarowanie pod budownictwo przemysłowe. Nie ma lepszego 

terenu. Jest to teren płaski, i z IV kategorią dróg. Jeżeli wyłączymy to jako drogę gminną nie 

uzyskamy od  Dróg Krajowych zgody na żaden wjazd z drogi innej i ten teren automatycznie się 

stanie terenem rolnym. Dzisiaj wyłączamy z produkcji grunty kategorii III, a tam są IV, gdzie 
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mogłoby być inwestowane, jest płaski teren. Pozbawiamy go zainwestowania. Ten teren w 

poprzednim studium już był przeznaczony pod budownictwo przemysłowe. Dopiero to nowe 

studium go pozbawiło. Ten teren między Pyrchowem, a Długomiłowicami był przeznaczony  pod 

budownictwo usługowe i przemysłowe. Lepszego terenu w gminie nie znajdziecie. Ta droga jako 

transport rolny na dzień dzisiejszy ona ma dobry stan. 

Wójt- M. Wojciechowski stwierdził, że generalnie dofinansowanie do dróg gminnych, w tej chwili 

jest trudno uzyskać. Nie uzyskamy dofinansowania do gminnej drogi. Jest możliwość uzyskania 

dofinansowania na budowę tej drogi i ona może być w standardzie takim jak droga gminna. 

Budujemy drogi dojazdowe do gruntów rolnych z dywanikami asfaltowymi jak drogi gminne. Nie 

problemu, żeby po wybudowaniu tej drogi z udziałem funduszu gruntów rolnych za 5 lat, po 

okresie trwałości projektu przekwalifikować na drogę gminną. 

Radny- J. Domin stwierdził, że jeżeli droga gminna ma być drogą dojazdową do jakiegokolwiek 

zakładu musi mieć szerokość 5,5 metra, samej jezdni. 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że Droga ta jako droga gminna nie ma takiej szerokości. 

Radny- J. Domin dodał, że droga taką szerokość ma, tylko rolnicy ją przyorali. Ta droga ma blisko 

4 km. Otrzyma się 150.000 zł na 4 km drogi to jaki to jest sens. 

Wójt- M. Wojciechowski stwierdził, że 100.000 zł, 200.000 jest lepsze niż nic. 

Radny- J. Domin stwierdził, że jest dużo dróg polnych, których nie da się jeździć, których się nie 

remontuje, a tą się przekwalifikowuje, po to żeby ją robić, a można dobrze po niej jechać. To nie 

jest droga samochodowa, ciągnikiem się tam dobrze jeździ. 

Sołtys Sołectwa Naczysławki- J. Czajka stwierdził, że nie da się po niej jeździć. 

Radny- B. Ardeli stwierdził, że Rada Gminy nie pozwoli robić drogi gminne, spróbuje jako drogi 

transportu rolnego, też jest sprzeciw. Nie rozumieją się w Radzie. O co chodzi. 

Radny- J. Domin odpowiedział, że raz pozbawienie drogi statusu drogi gminnej to jeżeli będą 

chcieli ją z powrotem zrobić gminną muszą mieć pozwolenie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 

i Autostrad i takiej zgody mogą już nie dostać. 

Radny- B. Ardeli stwierdził, że będzie to początek czegoś co zostanie kiedyś zrobione. Prosił, żeby 

popatrzyli radni na jego stronę jest ta droga potrzebna w stronę transportu rolnego. Droga 

powiatowa jaką ma szerokość, jakie tam jest zabezpieczenie, nie ma wolałby żeby transport rolny 

jeździł pod las w kierunku Głubczyc, czy z Głubczyc w kierunku Reńskiej Wsi. 

Radna- B, Wiśniewska stwierdziła, że należy wziąć pod uwagę, że jeżeli będzie to droga 

transportu rolnego to oficjalnie z krajówki nie można na nią zjechać. 

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska odpowiedziała, że droga będzie 

wykorzystywana jako rolna i można sprzętem rolniczym na nią wjechać. 

Radny- B. Ardeli stwierdził, że czasem jak sprzęt rolniczy porusza się po drogach powiatowych to 
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jest zgroza. Prosił, żeby radni zrozumieli, że jest potrzeba remontu. Przy statusie drogi gminnej nie 

ma możliwości jej wyremontować. Droga powiatowa też będzie zdewastowana. To pęka domy się 

trzęsą. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- J. Majnusz zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (11 głosów „za”), przeciw 

głosował 1 radny- J. Domin, od głosu wstrzymało się 2 radnych  Barteczko, M. Damboń. 

Projekt uchwały nr XXXI/180/17 w sprawie zmiany uchwały własnej nr XXIX/168/17 z dnia 

29 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą- Prawo oświatowe  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt w/w uchwały. 

Radny- J. Domin poprosił o wyjaśnienie i stwierdził, że uchwałę z 29 marca poprawia się, a 

uchwałę z 26 kwietnia, którą przyjmowało się później anuluje się. 

Z-ca Wójta- J. Domek wyjaśnił, iż uchwała podjęta w marcu była pozytywnie zaopiniowana przez 

Kuratorium Oświaty. Podjęto uchwałę z zapisem, że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, a 

powinno być, że uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Opolskiego, 

a tego nie było. Podjęto w kwietniu uchwałę, prawidłową, ale nadzór prawny Wojewody wskazał, 

żeby tą marcową podjąć ze zmianą o ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Opolskiego. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały 

(14 głosów „za”). 

Projekt uchwały nr XXXI/181/17 o zmianie uchwały „w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Reńska Wieś” 

położonego w sołectwie Długomiłowice 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik odczytał projekt w/w uchwały po czym otworzył 

dyskusję. 

Radny- J. Domin stwierdził, że załącznik do uchwały jest niezgodny z tym co ustalano wcześniej, 

ponieważ, np. działka, która była niedaleko torów, ostatnio wyłączano ją z opracowania jako teren 

R, a teraz została wciągnięta. Działka nr 849. W studium nadal nie jest ujęty w zakresie, teren gdzie 

była oczyszczalnia ścieków.  

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska odpowiedziała, że to nie jest studium, to 

jest zmiana uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu dla Długomiłowic, zakresu 

tego planu. 

Radny- J. Domin stwierdził, że zakresem powinno się objąć również teren oczyszczalni. 

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska odpowiedziała, że nie ponieważ 
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wyłączamy ten teren z opracowania. 

Radny- J. Domin zadał pytanie, dlaczego go nie wprowadzono? 

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska był wprowadzony tą uchwałą z 2011 roku 

i przeznaczenie ze studium jest niezgodne z przeznaczeniem, które w tej chwili jest proponowane, 

na które wydaliśmy decyzję o warunkach zabudowy. 

Radny- J. Domin stwierdził, że tej jednej działki nad rzeką, która była wyłączona nie 

wprowadzono. 

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska odpowiedziała, że nie wie kiedy była 

wyłączona. 

Radny- J. Domin stwierdził, że ostatnio było powiedziane, że te działki wyłączamy jako działki 

rolne, a zostały wprowadzone. 

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska  odpowiedziała, że wyłączamy teren na ul. 

Tarnowskiej i na ul. Sukowskiej. 

Radny- J. Domin stwierdził, że na ul. Tarnowskiej wyłączono tylko jedną działkę, a tam działek 

było 3, lub 4.  

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska stwierdziła, że jest to tylko zakres 

opracowania, który bierzemy, a to że jest przeznaczenie to jest inna rzecz. Ten koniec został 

wyłączony. 

Radny- J. Domin stwierdził, że nad rz. Olchą też. 

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska stwierdziła, że nie ma tam wyłączonego 

terenu. Grubą kreską jest obwiedziony zakres, który dotyczy sporządzenia planu dla Długomiłowic, 

nowy zakres. 

Radny- J. Domin stwierdził, że ta działka, którą chciał wyłączyć miała być wyłączona z 

budownictwa mieszkalnego. 

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska odpowiedział, ze jest wyłączona i ma 

przeznaczenie R, a tu jest wyłączone. To nie znaczy, że jest wyłączona, tylko ma przeznaczenie R.  

Radny- J. Domin stwierdził, że powinna być też wyłączona. 

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska stwierdziła, że nie i rozmawiała z 

Radnym na ten temat, że będzie wyłączony koniec obszaru jako koniec, a to będzie miało „R” 

oznaczenie w planie. 

Dodała, że pan, który wnioskował o zmianę na ul. Sukowskiej, tam jest kwestia taka, zgodności ze 

studium. Prawnicy Wojewody twierdzą, że jeżeli w studium jest to przeznaczone pod budownictwo 

mieszkaniowe i pomimo tego, że ktoś wnioskuje i my to pozostawiamy jako „R”, przychylamy się 

to wtedy jest to niezgodne ze studium i są różne wyroki na ten temat. Wyłączamy pewne obszary. 

Jeśli coś zostaje jako „R” zostaje jako „R”, a jeśli coś było przeznaczone pod budownictwo musi 
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zostać wyłączone z opracowania, bo może, to być odczytane, jako prawidłowe, a drugi powie że nie 

może tak być. 

Radny- J. Domin stwierdził, że jeżeli jest przeznaczone pod budownictwo mieszkaniowe to tam 

nie powinno być „R” wyłączone z opracowania.  

Kierownik Ref. Budownictwa w U.G.- U. Szczypinska stwierdziła, że to nie jest ten przypadek.  

Radny- J. Domin stwierdził, że jego zdaniem załącznik jest błędny. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 

14 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów „za”), przeciw  

głosowa 1 radny- J. Domin od głosu wstrzymała się 1 radna- B. Wiśniewska. 

Ad. 9 Protokoły z XXVIII i XXIX sesji Rady Gminy Reńska Wieś w drodze zarządzonego 

głosowania zostały przyjęte przez radnych jednogłośnie (14 głosów „za”). 

Ad. 10 Zapytania i interpelacje. 

Radny- K. Olszowka przekazał zgłoszenie z ul. Dolnej, gdzie była w ubiegłym miesiącu akcja, 

była kilka zastępów straży pożarnej. Mieszkańcy chwalą rozwiązanie przepustu, że rów w zasadzie 

podczas opadów jest pusty, ale jest problem spływającej wody z ul. Pawłowickiej, ona się  wlewa 

się na ul. Kolejową i w zasadzie w 100% wpada na ul. Dolną. Jest tam koryto odprowadzające do 

rowu, ale 3/4 tej wody przepływa obok. Mieszkańcy proponują rozwiązanie, żeby postawić im 

skrzynie na piasek i włożyć tam worki z piaskiem i w razie opadów, oni wyłożą worki, żeby tę  

wodę skierować do rowu. Takie rozwiązanie tymczasowe, czy byłoby możliwe? 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że będą tam czynione prace w związku z budową ścieżki,  

przy tej okazji może ukształtuje się tak żeby poprawić sytuację. Rzeczywiście woda spływa z ul. 

Pawłowickiej. 

Radna- B. Wiśniewska złożyła prośbę do Wójta, w związku ze spotkaniem, przed otwarciem 

sezonu na akwenie Dębowa ze wszystkimi służbami, policją, WOPR, itd. aby ewentualnie 

przekazać radnym jakie są ustalenia, ponieważ mogą oni mieć swoje spostrzeżenia, radna takie ma i 

chciałaby je przekazać.  

Stwierdziła, że w związku z dobudowaniem nowego odcinak powstałą barierka przy plaży Stodoła. 

Jest to bezpieczne od strony plaży, z tym, że zaczyna się dziać coś takiego, że ludzie nie chcąc 

przechodzić jej dookoła, przechodzą pomiędzy. W momencie kiedy jedzie rozpędzone auto, a 

sezonie letnim różne osoby jeżdżą w różnym tempie, ta osoba nie ma szansy ucieczki, takiego 

szybkiego jak by tej barierki nie było. Dobrze, że jest barierka, ale czy można by, ewentualnie 

pokusić się o postawienie jednego spowalniacza przy plaży Stodoła, żeby spowolnić te auta? Jest 

tam wąsko, w momencie kiedy parking jest zastawiony, jest barierka od plaży to nie ma drogi 

ucieczki. 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że obywatel nie ma chodzić po ulicy, obok jest ścieżka, 
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ma chodzić ścieżką. Kto ma być winien, że ludzie wolą chodzić środkiem ulicy, bokiem niż ścieżką.  

Radna- B. Wiśniewska stwierdziła, że chodzi tylko o zachowanie bezpieczeństwa nic więcej. 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że wystąpi do Zarządu Dróg Powiatowych o 

zamontowanie progów. Próg będzie cały rok, a sezon trwa 3 miesiące. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski poinformował, iż drzewa na ul. Dworcowej, podnoszą 

asfalt. Natężenie ruchu jest tam dość duże. Część ruchu omijając skrzyżowanie, kieruje się do drogi 

45 z wyjazdem z ul. Spokojnej, Harcerskiej, Związkowej. Mieszkańcy, którzy tam przechodzą mają 

problemy. Pani zwichnęła nogę, następnym razem będzie musiała się zwrócić do urzędu o 

odszkodowanie. Czy można coś z tym zrobić? 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że do roku będzie wybudowane rondo i nie będzie 

chętnych do jeżdżenia ul. Dworcową. Zrobione zostały 2 progi, żeby tamtędy nie jeździć, teraz 

drzewa powycinać, żeby nie jeździć. Okazuje się, że wszystko wszystkim przeszkadza. Najlepiej 

jak by urząd wszystkim sprzątał, kosił, zamiatał, odśnieżał, sprzed bramy usuwał. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski odpowiedział, że mieszkańcy przekazują do niego 

takie uwagi. Chcą bezpiecznie przejść tą drogą. 

Zadał pytanie, czy gmina planuje na cmentarzu komunalnym miejsca na urny? 

Wójt- M. Wojciechowski stwierdził, że pytał Księdza Parafii w Reńskiej Wsi, czy nie chce przejąć 

cmentarza. Do najbliższej sesji temat będzie wyjaśniony o przejęcie przez parafię zarządzania 

cmentarzem. Nikt nie zgłaszał potrzeby miejsca na urny i nie planowano czegoś takiego. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski poinformował, że pasy na ul. Raciborksiej trzeba 

odnowić. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch stwierdził, że kilkakrotnie zgłaszał, że rury z przewodami 

telekomunikacyjnymi na Potoku Ligockim torują wodę, ale nie widać żadnego efektu, odzewu.  

Wójt- M. Wojciechowski poinformował, że przekazywano informację dalej. 

Radna- B. Wiśniewska zwróciła się z propozycją i zapytaniem, czy jest możliwa opcja, aby przy 

plaży Stodoła, zamiast spowalniacza, do barierki zamontować siatkę żeby nie było możliwości 

przejścia pomiędzy nią. Chodzi o bezpieczeństwo. Na plaży są tłumy przez 3 miesiące, może się 

wszystko stać. Czy nie lepiej zapobiegać.  

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że zapobiegają, zrobili naprawdę dużo. Wybudowano 

ścieżkę, są barierki, legalne parkingi. 

Radna- B. Wiśniewska odpowiedziała, że codziennie widzi co tam się dzieje, jak jest tłum ludzi. 

Ludzie są nieodpowiedzialni, dzieci są nieodpowiedzialne, przechodzą przez barierkę, nie ma 

wpływu na ludzi. Stara się zapobiegać stąd szuka najlepszego rozwiązania. 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że napisze w tej sprawie do Zarządu Dróg Powiatowych. 

Radny- K. Olszowka zadał pytanie, czy w okresie wakacyjnym będzie ratownik na akwenie? 
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Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że od 15 czerwca będą ratownicy na kąpieliskach, przy 

czym na dużej plazy będą ratownicy od 1 czerwca. 

Radny- J. Majnusz zadał pytanie, na jakim etapie jest inwestycja budowa kanalizacji sanitarnej w 

Łężcach? 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że jest zatwierdzona lista rankingowa przez Zarząd 

Województwa Opolskiego, oczekuje się zaproszenia do podpisania umowy, jak będzie podpisana 

umowa będzie przetarg ogłoszony. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel stwierdził, że w związku z tym trzeba będzie zwołać 

sesję, najprawdopodobniej pod koniec lipca. 

Sołtys Sołectwa Radziejów- R. Pielot zgłosił ich mieszkańcom przeszkadza trawa rosnąca przy 

drogach pomiędzy Radziejowem a Większycami, żeby powiat ruszył. 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że droga jest powiatowa. Powiat rozpoczął wykaszanie 

traw. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel Czy można porozmawiać z Dyrektorem oddz. GDDKiA, 

żeby światła na obwodnicy wróciły do stanu, jak były kiedyś. W tej chwili sytuacja jest tragiczna, 

ktoś manipulowała, przestawił je i one już takie inteligentne nie są. Czasami jest tak, że ze 

wszystkich kierunków stoją samochody, bo wszyscy mają czerwone światła. 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że była awaria systemu inteligentnego i po tej awarii 

światła zostały ustawione, tak, że zmieniają się naprzemiennie, po upływie określonego czasu. Tak 

jest w większości skrzyżowań w kraju. Tu był jeden z nielicznych przypadków, gdzie była ta 

elektroniczna, inteligenta sygnalizacja. Ona zepsuła się. 

Sołtys Sołectwa Większyce- M. Matuszewski zadał pytanie, czy nowa droga na osiedlu, ul. 

Kasztanowa będzie asfaltowa. Mieszkańcy zgłaszają, że po ulewach wszystko płynie. Jest tam duży 

spad. 

Wójt- M. Wojciechowski odpowiedział, że na razie nie. Jest wszystko świeże, ubije się z czasem.  

Ad. 11 Zakończenia obrad XXXI sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy– 

Krystian Flegel. 

Obrady sesji zakończono o godz. 15
50
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